



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO



Scan the QR code or Ctrl+click on the icon below to watch our videos.



MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRES ET SECURITAIRES LOCALES N°013 – 15 JUILLET 2020

SITUATION SECURITAIRE

Au cours de la première quinzaine de ce mois de juillet, la ville de Bukavu et ses environs ont traversé les situations suivantes : en Commune de Bagira, une fille d'une vingtaine d'années a été enlevée par des inconnus qui exigent le paiement de 200 USD pour sa libération, sur le lac Kivu un pêcheur a été blessé par balle lors d'une attaque des hommes en armes entre l'île d'Idjwi et Lujo.

Dans la ville d'Uvira, un jeune garçon âgé de 17 ans a été abattu par des hommes en armes à son domicile sur avenue Kiyaya, quartier Kasenga dans la Commune de Mulongwe.

Un homme en provenance de Bukavu avec armes et munitions a été arrêté par l'armée à la barrière de Ngomo à Kamanyola.

Un berger a été enlevé par des hommes armés qui ont emporté une soixantaine de vaches à Mutarule dans la plaine de la Ruzizi.

En territoire de Kabare, un jeune garçon d'environ 15 ans a été retrouvé mort à Cinjoma dans la plantation de Cidaraza.

En territoire de Kalehe, deux miliciens du Conseil National pour le Renouveau Démocratique (CNRD) ont été capturés à Rutare par les FARDC.

SITUATION SANITAIRE

Depuis la déclaration en RD Congo de la pandémie du coronavirus au 10 mars 2020, le cumul des cas positifs est de 8163 avec 192 décès et 3983 guérisons. Au 14 juillet, la province du Sud-Kivu en a déjà enregistré 278 cas dont 211 guérisons et 44 décès selon le rapport du Ministre Provincial de la Santé.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS N°013 – 15 JULY 2020

SECURITY STATUS

During the first half of July, the city of Bukavu and its surroundings went through the following situations: in Bagira District, a girl in her twenties was kidnaped by strangers who are claiming a payment of USD 200 for her release. A fisherman on Lake Kivu was shot and wounded in an attack by armed men between Idjwi Island and Lujo.

In Uvira town, a 17-year-old boy was shot dead by armed men at his home on Kiyaya Avenue, Kasenga sub district in Mulongwe District.

A man from Bukavu with weapons and ammunition was arrested by the national army at Ngomo barrier in Kamanyola. A shepherd was kidnaped by armed men who took around sixty cows at Mutarule in Ruzizi River plain.

In Kabare territory, a young boy of around 15 years old was found dead in Cidaraza plantation located in Cinjoma village.

In Kalehe territory, two CNRD militiamen were captured by the national army in Rutare.

HEALTH STATUS

Since the Coronavirus pandemic was declared on March 10, 2020 in DRC, the tally of positive cases is 8163 with 192 deaths and 3983 recoveries. On July, 14, South Kivu province has already recorded 278 cases with 211 recoveries and 44 deaths according to the Provincial ministry of Health report.

Mitigation method

Security: Be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's (<https://www.who.int/fr/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019>) and Ministry of Health prevention measures concerning Ebola Virus and Covid-19 diseases. Please find here (<https://ucbukavu.ac.cd/wp-content/uploads/2020/05/Avis-nume%CC%81ro4-Covid-19-UCB-HPGRB.pdf>) the UCB-HPGRB information/recommendation message and [video concerning Covid-19 in South Kivu Province](#).

STATUS OF BUKAVU CITY (1 to 15 July 2020)

Menace	Status & Vulnerability	
Security		
Kidnapping	1 case	
Gunshot wounded	1 case	
Health		
Ebola	0 case	
Covid-19	278 cases	



Population of Bukavu: 980 266.4 inhabitants (2020)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Walungu** 2°42'30"S and 28°38'51"E (45km from Bukavu); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu); **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Uvira** 3° 22' 21" S and 29° 08' 41" E (131 km from Bukavu), **Fizi** 4°18'01"S and 28°56'38"E (245 km from Bukavu), **Mwenga** 3°19'07"S and 28°05'59"E (210 km from Bukavu)